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Brana je ustvari nastala kao navodna preka potreba snabdevanja vodom okolnih gradova
poput Mionice, Lajkovca i Lazarevca. Kako su pomenuti gradovi rešili pitanje
vodosnabdevanja, brana iznad Valjeva će biti samo spomenik gluposti i gramzivosti.
Građani Valjeva odavno znaju da je brana od samog početka bila zlatna koka nosilja za
partijske funkcionere, lično bogaćenje i grabež.
Mnogi su od brane sagradili vile, otkupljivali preduzeća, kupovali luksuzne automobile.
No, to je stvar državnih organa i nove Vlade, ako uopšte stignu do ovih lopova.
Slučaj sa valjevskom branom je takođe pokazatelj kakvog su morala ljudi u strankama koje
čine gradsku vladu. Nikome od njih ne pada na pamet da pokrene pitanje opasne a
beskorisne brane, jer pre svega računaju da će ulaskom u tokove novca koji se slivaju u ovu
branu, po partijskoj liniji, napuniti svoje prazne džepove.
Valjevci su oduvek znali da imaju najbolju vodu za piće u regionu. Odjednom su drumski
razbojnici došli i izmislili priču kako treba sagraditi branu visoku 74,5 metara sa površinom
sliva od 104 km kvadratna.
Lako je prevariti narod, naročito ako je taj narod samo za striženje. Po principu: Samo mi
znamo šta je dobro za vas i naš džep, gradske siledžije su započeli striženje ovaca.
Ko je kontrolisao kamione, šta i koliko dovlače? Skoro niko. Trebalo bi tu da dođe jedna
kvalitetna revizija.
Najinteresantnije od svega je što nije ispoštovana osnovna stvar a to je da se pre bilo kakve
gradnje uradi iscrpna studija o posledicama na grad, stanovništvo, floru i faunu.
Možete li da zamislite da je neko gradio branu na 15 kilometara iznad grada sa skoro
100.000 stanovnika a da pre toga najmanje dve svetske kompanije nisu uradile studiju o
posledicama uticaja brane na okolinu?
Studije nisu rađene zato što bi odmah u startu izašla na videlo dana prevara koja je jedino
imala za cilj stranačko i lično bogaćenje.
Nova vlast treba odmah da zaustavi propali, besmisleni projekat, zatvori tu priču i otvori
priču finansijske istrage.
Najporaznije od svega je što je upotrebljivost brane relativno mala. Po nekim procenama vek
ove brane trebao bi da bude oko 30 godina, ali to nije tačno i kada se uzmu svi činioci, vek
brane će biti od 20 do 25 godina.
Postavlja se pitanje šta će biti posle toga. Na terenu brane ostaće samo mulj izmešan sa
otpadom, fekalijama, teškim metalima, apsolutno neupotrebljiv sledećih 100 godina.
Odakle Valjevu taj luksuz da posle 20 godina besmislene upotrebe baci više od 100
kvadratnih kilometara kvalitetne zemlje. Da li je neko izneo podatak koliko je bačenih
milijardi evra koštao ovaj beskorisni projekat? Da li je neko ikada rekao šta će se posle tih
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20 godina dešavati na tom otrovnom i smrdljivom zemljištu?
Zašto bi Valjevo ušlo u taj projekat? Da li će tih 20 godina korišćenja brane zaraditi gradu
dovoljno sredstava da se razvije u svakom smislu i obezbedi novac za sanaciju posle
prestanka eksploatacije?
Naravno da neće, jer niko tu otpadnu vodu neće ni kupovati ni koristiti. Neće je koristiti ni
Valjevci jer i sad imaju svoje izvore pitke vode deset puta kvalitetnije od te barske, zagađene
i smrdljive vode.
Pa kome ta brana treba osim lopovima i secikesama?
Nikome više, samo njima.
Šta će se dogoditi sa pitkom vodom u Valjevu, koja je, kao što smo rekli, među
najkvalitetnijim u Srbiji? Pa neće je više biti jer će ta loša voda iz brane zagaditi sve izvore u
prečniku od najmanje 30 kilometara.
Ono što građani Valjeva ne znaju je jedna uznemirujuća činjenica da Valjevo, sa širom
okolinom, praktično leži na jednom ogromnom jezeru. To sada i nije loše, ali kada taj pritisak
krene iz nove brane pod punim kapacitetom, niko ne zna kako će se to jezero ispod Valjeva
ponašati.
Niko od valjevskih “stručnjaka” ni po tom pitanju nije uradio studiju.
I posle prestanka rada brane pitka voda ispod Valjeva će ostati neupotrebljiva i to za
najmanje 50 godina.
Opet pitanje, zašto se gradi ta brana i kome treba, kad Valjevo ima najkvalitetniju vodu za
još pet Valjeva i bez brane, a Mionica, Lajkovac i Lazarevac imaju svoje vodosnabdevanje?
Znamo odgovor: Nekoliko nemoralnih ljudi iz nekoliko nemoralnih stranaka namiruju svoje
novčane potrebe i to već dugo u toj brani.
Posle svakog kruga izbora, stranački kadrovi žure da zauzmu prvu poziciju a to je Brana.
Bilo bi pošteno da kažu koliko im još treba novca da građani to skupe a da se brana zaustavi
u gradnji i zapečati.
Šta se dalje dešava, posle puštanja potpuno nepotrebne brane u rad?
Kakva će biti mikro klima u Valjevu i okolini? To niko ne zna pošto, kao što rekosmo, nikakva
studija nije rađena, a nije, jer da jeste brane ne bi ni bilo a lopovi bi ostali praznih šaka.
Najverovatnije će klima biti veoma teška, prepuna vlage, bez daška vetra što će za hronične
bolesnike biti potencijalno smrtonosno.
Stari Valjevci kažu da se okolina Valjeva nikad nije ni zatresla od zemljotresa u poslednjih
100 godina. Pa i nije do slučaja Mionice.
Kad se desila Mionica? Neposredno pred rat. I onda, a i danas, postoji mišljenje da se
Mionica nije desila slučajno. Trebalo je Miloševića ubediti da potpiše i preda Kosovo. Kad
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nije pomogla Mionica, onda jeste bombardovanje.
Šta će biti sa Valjevom ako taj zemljotres bude desetak kilometara bliže napunjenoj brani?
Koji je to poremećeni um smislio da Valjevu postavi iznad glave bombu sa šest miliona
kubnih metara vode?
Šta će se dogoditi ako nekom bolesniku preko okeana padne na um da kazni neposlušne
Srbe tako što će HAARP energiju usmeriti na branu?
Sasvim je svejedno šta bi moglo da sruši branu, da li zemljotres ili neki veštački uzrok,
posledice će biti užasne.
Građani Valjeva moraju da znaju, u slučaju pucanja brane niko neće preživeti a grad će
zauvek biti sahranjen bez mogućnosti obnavljanja.
Udarni talas od brane do Valjeva će stići za manje od 2 minuta. Sve na šta naiđe, talas će
gurati ispred sebe povećavajući svoju visinu. Ta vodena atomska bomba nema kuda da
prođe osim tačno kroz sredinu grada, rušeći sve pred sobom.
Silina udara na grad bila bi ravna učinku atomske bombe. Talas visine najmanje 30 metara
prošao bi svom silinom, noseći smrt i pustoš i ne bi ostavio ni kamen na kamenu.
Da bi tačnije shvatili šta će biti sa Valjevom, ako do toga dođe, građani moraju znati da će
od zgrade Opštine, naprimer, ostati samo temelji.
Neće se raditi o laganom nadolaženju vode, pa kako neki misle, moći će da se sklone dok
nevolja ne prođe.
Niko neće imati vremena ni pantalone da obuče, a kuće će biti smrvljene kao kula od karata.
Desetine hiljada ljudi za minut će biti ubijeno.
Posle toga dolaze, kao i uvek, tone blata i mulja koje će prekriti srušen grad. Kad se osuši to
će biti zacementiran grad bez ijedne čitave kuće i naravno bez živih ljudi.
Građani Valjeva treba da uzmu sudbinu u svoje ruke, organizuju se i zabrane puštanje brane
u rad. Treba se organizovati i angažovati pravnike koji će pronaći sve mogućnosti za
zabranu ovog beskorisnog čudovišta iznad grada.
Zaključak je da je brana besmislen projekat nečasnih ljudi koja nema ni jedan jedini korisni
efekat za Valjevo ali sa gomilom pogubnih mogućnosti.
Ako se na vreme ne zaustavi ova atomska bomba iznag grada, u slučaju rušenja brane koje
je veoma moguće, niko neće preživeti a grad će biti zbrisan sa lica zemlje.
Izvor; VESTINET


